



Representative Office of Japan to the P.A.

VIP 2 Center, 3rd floor, Al-Bireh - Ramallah

Tel. 02-2413120/1 Fax. 02-2413123

www.ps.emb-japan.go.jp

PRESS RELEASE

March 7th, 2012

Opening Ceremony of Sarta Girls School New Building- The first grassroots project completed among the 14 projects provided by Japan in the Japanese Fiscal Year of 2011

Today, Mr. Naofumi Hashimoto, Representative of Japan to the PA, attended the opening ceremony of the project for Construction of a new school building in Sarta Girls School in Sarta Village in Salfeet Governorate, in the presence of Salfeet Governor, Mr. Issam Abu Baker, Head of Sarta Village Council, Mr. Issam Khatteb and representatives from the line ministries. The project was funded by the Government of Japan in 2011, through its Grant Assistance for Grassroots Human Security Projects (GGP).

With the fund of 112,085 USD, Sarta Village Council has implemented the project of constructing of a three story building of 6 classrooms for Sarta Girls School, to replace the old demolished building, built in 1962, which was about to collapse based on the Ministry of Education report. This project aims to provide safe study environment for all students and teachers in Sarta Girls School.

Mr. Hashimoto in his speech expressed that the Japanese Government is determined to continue its support to Palestinian people from human security perspective as well as from its political stands for their efforts to establish a viable independent Palestinian state and to develop capacities of local institutions in providing basic daily services to population.

Since the inception of Japan's Grant Assistance for Grassroots Human Security Projects (GGP) in Palestine, Japan has provided funding assistance to more than 320 projects with a total value of approximately 23 million USD, which is a part of Japan's total assistance to the Palestinians since 1993 exceeding 1.2 billion USD. It is worth mentioning that GGP projects have been formulated in collaboration with the Palestinian Authority through MoPAD since 2010.

(End)

Representative Office of Japan to the P.A.

VIP 2 Center, 3rd floor, Al-Bireh - Ramallah

Tel. 02-2413120/1 Fax. 02-2413123

www.ps.emb-japan.go.jp



Mr. Hashimoto at the Opening Ceremony of the New Building of Sarta Girls School



Sarta Students at the Newly Constructed Classrooms

Representative Office of Japan to the P.A.

VIP 2 Center, 3rd floor, Al-Bireh - Ramallah

Tel. 02-2413120/1 Fax. 02-2413123

www.ps.emb-japan.go.jp

2012/3/7

بيان صحفي

حفل افتتاح المبنى الجديد لمدرسة سرطة للبنات

أول مشروع أهلي يتم انجازه من ضمن 14 مشروع
موّلتها حكومة اليابان في سنتها المالية 2011

حضر السيد ناؤفومي هاشيموتو، ممثل اليابان لدى السلطة الفلسطينية، اليوم حفل افتتاح مشروع بناء مبنى جديد لمدرسة سرطة للبنات في قرية سرطة في محافظة سلفيت وذلك بحضور محافظ سلفيت، السيد عصام أبو بكر، ورئيس مجلس محلي سرطة، السيد عصام خطيب وممثلين من الوزارات المعنية تم تمويل هذا المشروع من حكومة اليابان في عام 2011 من خلال منح المساعدات اليابانية للمشاريع الأهلية والأمن الإنساني.

بتمويل بلغ 112085 دولار، نفذ المجلس المحلي لقرية سرطة المشروع ببناء مبنى جديد مكون من ثلاث طوابق بستة غرف صفية ككل. وذلك عوضاً عن المبنى القديم القائم منذ عام 1962، والذي تم هدمه خلال المشروع بسبب وجود خطر انهياره حسب ما ورد في تقرير وزارة التربية والتعليم يهدف هذا المشروع الى توفير بيئة دراسية آمنة لجميع الطلاب والمعلمين في مدرسة سرطة للبنات.

وأعرب السيد هاشيموتو في كلمته عن عزم حكومة اليابان بدعم الشعب الفلسطيني من منظور الأمن الإنساني والسياسي ودعم جهوده لاقامة دولة فلسطينية مستقلة قابلة للحياة، الى جانب دعم جهوده لتطوير قدرات المؤسسات المحلية لتوفير الخدمات الأساسية اليومية للناس.

منذ بداية منح المساعدات اليابانية للمشاريع الأهلية والأمن الإنساني (GGP) في فلسطين، قدمت اليابان المساعدات المالية لأكثر من 320 مشروع بلغت قيمتهم الاجمالية ما يقارب من 23 مليون دولار، والتي تشكل جزءاً من اجمالي مساعدات اليابان للفلسطينيين منذ عام 1993 والتي تزيد عن 1.2 مليار دولار. ويجدر بالذكر بان المشاريع الأهلية والأمن الإنساني تتم صياغتها بالتعاون مع السلطة الفلسطينية من خلال وزارة التخطيط والتنمية الادارية منذ عام 2010.

(النهاية)